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Vážení spoluobčané, přejeme Vám příjemně strávený adventní čas plný 

klidu a rodinné pohody, krásné Vánoce a do nového roku 2023 vše nejlepší, 

hodně zdraví, štěstí a osobních úspěchů. 



K zamyšlení …                                                      
 

Prosinec – Advent, Mikuláš s čerty a anděly, vánoční stromeček, zimní klid, 

odpočinek, pracovní shon, pečení cukroví, nákupní šílenství, dárky, balení, 

těšení, radost, smutek, čas setkávání, silvestrovské veselí, loučení, vítání. Tolik 

různých, často i protichůdných pocitů a asociací v nás vyvolává poslední měsíc 

roku. Měsíc skrz naskrz prošpikovaný všemi druhy emocí. Jedni ho mají rádi, jiní 

nenávidí. Každý z nás tento čas vnímá jinak a budete se mnou souhlasit, že se 

toto naše vnímání s věkem měnilo a stále mění. Jiné kouzlo měl prosinec, když 

jsme byli dětmi, jiné když jsme se stali rodiči, jiné když naše děti dospěly a 

vyletěly z hnízda, abychom se s příchodem vnoučat zase vrátili na začátek a to 

pravé kouzlo vánoc prožívali spolu s nimi znovu. Takový už je kolotoč života a 

jen na nás, jak se svým časem naložíme, jak dokážeme užívat okamžiků, které 

nabízí. Není jich málo, ale je velice snadné je promarnit. Nečekejme tedy na 

zázrak, velké věci, velké dary a naučme se vidět malé radosti, malá štěstíčka, 

uvědomit si je a užít. To je to největší bohatství, umět rozpoznat a uvědomit si 

ty obyčejné, všední věci, které už mnohdy ani nevnímáme, které se staly 

naprosto běžnými. Jenže ony tak docela běžné nejsou, což potvrzuje současné 

dění ve světě. Pokusme se tedy vnímat vánoční čas jinýma očima, s vědomím 

toho, že smíme žít v klidu a míru.  

Prosinec však není jen časem adventním, vánočním. Je také časem pro 

ohlédnutí za tím, co nám uplynulý rok dal, či vzal. Co jsme v tomto roce prožili 

pěkného, čeho jsme dosáhli, co se nám podařilo, co jsme naopak nestihli, co se 

nám zrovna nepovedlo, či co nás potkalo špatného. Ovšem nesmí zůstat jen u 

konstatování, důležité je, co si z tohoto ohlédnutí odneseme, z čeho se třeba 

poučíme a v čem, co se nám daří, budeme pokračovat. Máme určitě řadu 

možností, zároveň se však musíme potýkat s nejrůznějšími překážkami a 

omezeními. Žijeme ve složité době, sotva jsme alespoň trochu překonali potíže 

s covidem, řešíme vysoké ceny energií, jejich dostatek, inflaci, válku na 

Ukrajině. Každý den hledáme v novinách či ve zprávách ze světa něco 

pozitivního, bohužel je čím dál víc toho negativního. Pořád ale máme to štěstí, 

že můžeme v klidu usínat, že můžeme svobodně žít se svými rodinami, že se 

smíme těšit na pokojné vánoce, že můžeme obdarovat ty, které máme rádi. 

Važme si toho, co máme a když v tento čas najdeme ve svých srdcích místo i 



pro ty, kteří to štěstí nemají, poskytneme dar či finanční příspěvek potřebným, 

kterých všude kolem nás není málo, pomůžeme tím dobré věci a zahřeje to u 

srdíčka i nás.  

Než se nadějeme, budeme stát na prahu nového roku. Bude to dobrý rok, 

co nám přinese, zlepší se situace na Ukrajině, čeká nás další zdražování, vyšší 

daně? Tyto a řadu dalších otázek si všichni určitě klademe. Na odpovědi si 

musíme počkat, jsou to věci, které my sami nedokážeme ovlivnit. Co naopak 

určitým způsobem ovlivnit můžeme, je volba prezidenta, která nás čeká krátce 

po novém roce. Již potřetí máme my občané možnost přímé volby prezidenta 

České republiky. Využijme tedy svého práva, které nám dává Ústava již od roku 

2012, a jděme k volbám. Jen co si tedy užijeme tradičních či nových pohádek, 

vánočních a silvestrovských pořadů, čekají nás na televizních obrazovkách nebo 

v tisku rozhovory s prezidentskými kandidáty či předvolební debaty. Bude to 

jistě téma číslo jedna pro začátek roku a budeme doufat, že si zvolíme 

prezidenta, který nás nezklame.  

Zatím však máme za sebou druhou adventní neděli a naše myšlenky a 

snažení se upírají k vánočním svátkům. Prožijte je všichni v klidu, v kruhu svých 

milovaných a přátel, užívejte pohody a radostí, které přinášejí. Přivítejte nový 

rok s přáním všeho dobrého a hlavně pevného zdraví a štěstí.  

Ing. Dáša Cihlářová 

 

Informace z obecního úřadu                  

 
Vážení spoluobčané, 

opět se ocitáme na sklonku roku, hodnotíme minulé období a 

připravujeme se na následující měsíce. Máme před sebou opravdu náročné 

období. Čeká nás realizace velké investiční akce, projektu Bydlení Šumná – jižní 

svah. Přípravné práce tohoto projektu byly zdlouhavé a náročné, vyžádaly si 

řadu jednání s dotčenými vlastníky pozemků, aby byla možná směna a lokalita 

mohla být zastavěna podle navrženého projektu. Nebyla to jednání 

jednoduchá, ale doufáme, že se vše zdárně vyřeší a dokončí. Co nejdříve 

bychom se chtěli pustit do budování inženýrských sítí. Naše obec se tak rozroste 

o pěkné moderní rodinné domy v klidné části obce. Proces výstavby bude jistě 



rušný a bude se dotýkat i majitelů sousedících pozemků a rodinných domů. 

Prosíme proto o trpělivost a pochopení. 

Dalším rozpracovaným projektem, který stále čeká na realizaci je výstavba 

bydlení pro seniory u nádraží. Předcházet tomu bude demolice bývalého 

hotelu. Hotel, který byl dlouhá léta nedílnou součástí obce a zapsal se 

významně do její historie, má po dlouholetém chátrání ustoupit potřebám 

moderního ekonomického bydlení pro seniory. Tvář obce to jistě v této části 

promění, ale věříme, že k lepšímu. Rekonstruovat původní budovou na bydlení 

by bylo mnohem komplikovanější a finančně náročnější a jako patrová budova 

by bydlícím neskýtalo takový komfort. Proto jsme zvolili demolici objektu a 

vyprojektování jednodušší, ale přívětivější varianty. Jediné, co nás teď brzdí je 

získání prostředků na demolici objektu, která je nákladná a rádi bychom využili 

dotace, které ministerstvo poskytuje na obnovu chátrajících lokalit. V první 

etapě žádostí jsme bohužel neuspěli, budeme tedy žádat opakovaně. 

V letošním roce by měla proběhnout kabelizace sítě nízkého napětí v ulici 

ke škole, s tím souvisí rekonstrukce veřejného osvětlení v této části a následně 

oprava místní komunikace, vybudování chodníku a parkovacích stání.  Budou to 

opět nemalé finanční prostředky, a i tady bychom rádi využili financování za 

pomoci některé z dotačních výzev. Projekty máme připravené, a jakmile bude 

vypsaná příslušná výzva, budeme žádat. 

V oblasti péče o majetek obce je před námi i potřeba rekonstrukce budovy 

zdravotního střediska, nutné odvlhčení objektu. Je to neodkladné s ohledem na 

potřebu poskytnout praktickému lékaři a případně zubnímu lékaři kvalitní 

zázemí pro provozování praxe.  

Dosud nevyřešeným problémem je komunikace k vlakovému nádraží. 

Pozemek je ve vlastnictví Českých drah, které bohužel komunikaci opravit 

nechtějí. Navrhují pozemek odprodat obci, což není pro obec ideální řešení, 

protože znamená vynaložit prostředky na koupi a následně financovat její 

opravu. To je pro rozpočet obce další velká investice. Jihomoravský kraj, který 

provozuje integrovanou dopravu, jehož součástí je vlaková zastávka Šumná, 

takže i tato příjezdová komunikace, se k této situaci staví spíše jako pozorovatel 

a ne ten, kdo by ji měl řešit. Obě instituce se snaží přesunout toto nákladné 

břemeno na obec. Předchozí zastupitelstvo nebylo koupi této komunikace 

nakloněno a zamítlo ji. Odmítlo financovat i opravu, neboť obec by neměla 

investovat do majetku, který není v jejím vlastnictví. Doufám, že se podaří se 



zástupci JM kraje najít v brzké době schůdné řešení. Jednání v tomto směru 

probíhají. 

Výčet všech oblastí, kam potřebujeme investovat je opravdu široký, náš 

rozpočet je bohužel omezený, a proto jsme nuceni velké akce pořizovat za 

pomoci úvěru od banky a maximálně využívat dotačních titulů. Bohužel nejde 

vše tak rychle, jak bychom si přáli a potřebovali. Věřím ale, že se nám podaří 

postupně realizovat naše záměry a plány ke spokojenosti všech občanů. 

V následujících dnech nás čeká krásný čas vánoční, čas těšení a radostí. 

Čas pro rodinu a přátele. Užijte si všeho vrchovatě, prožijte vánoční svátky 

naplněné láskou a štěstím. V novém roce pak hodně zdraví, spokojenosti, klidu 

a míru. 

S úctou Petr Cejpek, starosta 

 

 

Zastupitelstvo na svém 4. zasedání dne 29. 6. 2022 

schválilo: 

• počet členů zastupitelstva pro volební období 2022-2026 - 9 členů 

• kompletní účetní závěrku obce Šumná za rok 2021 

• závěrečný účet obce za rok 2021 včetně zprávy o výsledku přezkoumání 

hospodaření  

• smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene spočívajícího 

v povinnosti strpět zřízení, provoz, údržbu, opravy a odstranění splaškové 

kanalizace v lokalitě u Střelnice na pozemku parc. č. 187 

• přijetí dotace z dotačního programu Podpora rozvoje venkova JMK ve výši 

217 000 Kč na rekonstrukci sociálního zařízení obecního úřadu  

• přijetí dotace z dotačního programu Podpora rozvoje venkova JMK ve výši 

50 000 Kč na pořízení vnitřního vybavení místní knihovny 

• přijetí dotace z dotačního programu Podpora jednotek SDH obcí JMK ve 

výši 100 000 Kč na pořízení stabilizačních tyčí pro jednotku SDH 

• dodavatele na pořízení sady stabilizačních tyčí pro JSDH firmu ZHT Group  

• pronájem části pozemku parcela č. 96 k.ú. Šumná o výměře 540 m2 

• návrh na vyhlášení výběrového řízení na místo zubního lékaře zdravotního 

střediska Šumná 



• poskytnutí investičního příspěvku pro ZŠ a MŠ Šumná na vybavení 

kuchyně školní jídelny ve výši 200 000 Kč 

• realizaci zabezpečovacího systému v objektu hasičské zbrojnice 

• přijetí sponzorského daru pro ZŠ a MŠ Šumná (3D tiskárna, pořizovací 

cena 10 486 Kč) od MAS Znojemské vinařství 

neschválilo: 

• zpracování projektové dokumentace rekonstrukce kuchyně školní jídelny 

dle předložené nabídky 

 

Zastupitelstvo na svém 5. zasedání dne 22.8.2022 

schválilo: 

• uzavření pracovněprávního vztahu (dohody o provedení práce) s členem 

zastupitelstva obce na zpracování zpravodaje 

• záměr prodeje části pozemku parcela č. 100 ostatní plocha (jiná plocha), 

výměra dle geometrického zaměření cca 150 m2 

• uzavření smlouvy o poskytnutí právních služeb s advokátní kanceláří Mgr. 

Barbora Surmanová, Znojmo 

• zajištění pouťové atrakce pro děti – posvícení  

 

Zastupitelstvo na svém 6. zasedání dne 12.9.2022 

schválilo: 

• neuplatnění předkupního práva k pozemku parcela č. 528/12 v k.ú. Šumná 

• dodavatele na rekonstrukci sociálního zařízení obecního úřadu firmu VIKO 

stavební a montážní s.r.o., Znojmo 

• prodej části pozemku parcela č. 100 ostatní plocha, GP oddělený pozemek 

parcela č. 100/2 ostatní plocha (jiná plocha) o výměře 156 m2 

• převod vlastnictví z majetku ČR HZS JMK – 2 ks radiostanice EASY 

v celkové hodnotě 92 289,71 Kč pro potřeby JSDH 

• navýšení příspěvku na provoz ZŠ a MŠ Šumná na rok 2022 ve výši 

prostředků nutných k úhradě zvýšených záloh na energie do konce 

kalendářního roku ve výši 550 000 Kč 

 

 



neschválilo:    

• dodavatele na realizaci položení lité podlahy v rámci přístavby hasičské 

zbrojnice 

 

Zastupitelstvo obce v již novém složení Petr Cejpek, Mgr. Petr Sklenář, Ing. 

Karel Cihlář, Aleš Dajčar, Ing. Václav Hrubý, Lukáš Král, Mgr. Richard Nekula, 

Mgr. et Mgr. Jana Oberreiterová a Mgr. Tomáš Zezula 

na ustavujícím zasedání dne 17.10.2022  

schválilo: 

• zvolení jednoho místostarosty 

• funkce, pro které budou členové zastupitelstva obce uvolněni: starosta 

• starostou obce Petra Cejpka 

• místostarostou obce Mgr. Petra Sklenáře 

• zřízení finančního výboru a kontrolního výboru 

• předsedou finančního výboru Ing. Karla Cihláře 

• předsedou kontrolního výboru Ing. Václava Hrubého 

• členy finančního výboru Mgr. Richarda Nekulu a Aleše Dajčara 

• členy kontrolního výboru Mgr. et Mgr. Janu Oberreiterovou a Lukáše 

Krále 

• měsíční odměny za výkon jednotlivých funkcí neuvolněných členů 

zastupitelstva 

 

Zastupitelstvo na svém 7.zasedání dne 7.11.2022 

schválilo: 

• pověření k užívání závěsného odznaku při významných příležitostech a 

občanských obřadech pro Mgr. Petra Sklenáře a Lukáše Krále 

• členy Školské rady ZŠ a MŠ Šumná za zřizovatele Petra Cejpka a Miroslavu 

Dvořákovou 

• plán inventur na rok 2022 včetně složení inventarizačních komisí 

• činnost SOZ - setkání dříve narozených, balíčky jubilantům 

• záměr bezúplatně směnit pozemky ve vlastnictví obce Šumná p. č. 645/6 

o výměře 4909 m2, p. č. 645/7 o výměře 16975 m2 a p. č. 647/8 o výměře 



10746 m2 s pozemky v soukromém vlastnictví p. č. 51 o výměře 3603 m2, 

p. č. 62 o výměře 545 m2 a p. č. 71 o výměře 1050 m2 

• záměr odkupu pozemků od soukromých vlastníků v dané lokalitě za cenu 

dle znaleckého posudku a následný prodej parcel na výstavbu RD těmto 

vlastníkům za obdobnou cenu v souladu s Územní studií „Bydlení Šumná 

– jižní svah“ 

Informace z místní knihovny                   
 

Rekonstrukce knihovny 
V říjnu letošního roku proběhla rozsáhlá rekonstrukce Obecní knihovny 

v budově Základní školy Šumná z dotačního programu Podpora rozvoje venkova 

Jihomoravského kraje pro rok 2022. Na financování oprav se významně podílela 

obec Šumná. V knihovně byla vyměněna podlahová krytina a čtenáři se mohou 

těšit ze zcela nového nábytku. Staré kovové regály byly nahrazeny dřevěnými 

regály. Dále byly pořízeny nové židle, psací stůl a stůl pro čtenáře. I nejmenší 

děti se mohou těšit z nového vybavení v knihovně, najdou zde nový hrací 

koberec a krásný barevný regál. Přijďte se podívat! Těšíme se na Vás. 

       Mgr. Martina Lněničková, knihovnice 

 

 



 

Ze života dobrovolných hasičů                   

 
Vážení a milí spoluobčané. Letošní rok se u šumenských hasičů nesl v 

duchu velice náročné a tvrdé práce - budování lepšího zázemí, jak pro 

výjezdovou jednotku, Sbor dobrovolných hasičů, tak i mladých hasičů a také 

práce potřebné pro obec.  Do toho se jednotka dál rozvíjí, jak po stránce 

materiální, profesní, osobní, tak i personální.  Zaměstnává nás neustále se 

zvyšující počet výjezdů. Jsou to pro nás cenné zkušenosti.  Ale všechno 

popořadě. Na začátku roku jsme pomáhali po tři víkendy s přípravou a čistěním 

pozemků pro budoucí výstavbu rodinných domů 

v obci Šumná. Jednalo se zhruba o 120 

brigádnických hodin.  

   Věděli jsme už koncem roku 2021, že 

dostaneme zadarmo velkokapacitní cisternu 

TATRA 815 s objemem vody 9000 litrů.  Tatra šla 

převodem od HZS ČR Jihomoravského kraje.   
Přebrání TATRY 815 Tišnov 



Samozřejmě z toho vyplynula potřeba někam auto zaparkovat. Vymyslel se 

proto projekt rozšíření stávající hasičské zbrojnice s tím, že nebude sloužit jen 

pro parkování vozidla, ale celkově se zlepší zázemí jednotky a mladých hasičů. 

Vytvořili jsme v nové přístavbě garáž, novou školící místnost a skladové 

prostory pro mladé hasiče, kde můžeme přes zimu i trénovat základní techniky 

a činnosti jak na požární útoky, tak i na další soutěže. Dále jsme upravili šatny, 

technologické a informační zázemí pro rychlejší výjezdy. Každý, kdo stavěl si 

dokáže určitě představit, co to všechno obnáší. Přes projektovou dokumentaci, 

povolení, demoliční práce starého rozpadlého skladu, samotnou stavbu, 

vybavení, terénní úpravy až po kolaudaci. Během přístavby hasičárny se 

odpracovalo cca 5000 brigádnických hodin.   

 

Obec zainvestovala materiál na přístavbu, ale díky 

tomu, že se vše dělalo svépomocí, investice se 

zhodnotila několikanásobně. Každopádně v době, 

kdy čtete tento článek se už chystají podklady nebo 

už je po kolaudaci. Přístavba zbrojnice proběhla za 

podpory obce, všech výjezdových hasičů, L. 

Kopečka, T. Bauera, J. Turka ml., J. Turka st., A. 

Dajčara a mnoha dalších, kteří si za svoji obětavost 

a nezištnou pomoc zaslouží uznání. Ale jedno jméno 

bych rád ještě vyzdvihl, pana Lukáše Držmíška, který 

se nadstandartně na výstavbě podílel. 

Přístavba hasičské zbrojnice, pohled za hasičárnu 

Vchod do školící a společenské místnosti 



Naše zázemí je dle mého už na velice profesionální úrovni, a jsme schopni na 

události reagovat během dvou až tří minut.  

 

Školící a společenská místnost 

 

Pro dokreslení situace jsme během stavby a technologických přestávek 

vybudovali na lesním hřišti plochu pro požární útok. Toto nám zabralo další 4 

celé dny. Po dlouhé době jsme mohli zase pořádat závody v požárním útoku.  

Plocha pro požární útok 

 

Dále byla potřeba udělat mírnou přestavbu v cisterně TATRA. Za 

materiální podpory p. Koriťáka a dalších 200 brigádnických hodin.  

 



Letošní rok jsme opět obdrželi dotaci Jmk na vybavení ve výši 100 tisíc 

korun. Bylo pořízeno speciální vybavení na stabilizaci dopravních prostředků při 

dopravních nehodách, jako jsou dodávky, kamiony apod. Už minulý rok jsme 

zahájili obměnu dýchací techniky. Letos se nám povedlo opět pořídit dva nové 

moderní izolační dýchací přístroje. Tento projekt byl financován z nadace 

Agrofert 50 tisíci korun a finančních úhrad z kanceláře pojistitelů, které jsme 

obdrželi za zásahy u dopravních 

nehod.  Další finanční prostředky 

jsme dostali také na provoz jednotky 

z dalších dotací Jihomoravského 

kraje, odkud se financují zejména 

opravy požární techniky a provozní 

náklady. A do obecního rozpočtu 

také přispíváme požárním dohledem 

na hromadných akcích. 

Pohled do nové garáže, ze starší části 

           Tím, že máme velice dobré zázemí a vybavení, tak se snažíme rozšířit 

územní působnost a pomáhat u více událostí. V tom by nám mělo pomoct 

přeřazení do kategorie JPO II. Jednoduše řečeno se nám zvětší pole působnosti, 

zkrátí se nám doba výjezdu z 10 na 5 minut a zlepší se finanční prostředky pro 

jednotku formou dotací. S tím pak souvisí i dotace z kanceláře pojistitelů od 

dopravních nehod. To všechno je z hlavního důvodu, být včas tam kde nás je 

potřeba. Zároveň se také chceme stát z větší části finančně nezávislými na 

rozpočtu obce.  To všechno by samozřejmě bez podpory obce nešlo. Změna 

kategorie není samo sebou a museli jsme také splnit nějaké náležitosti. 

Konečně jsem se také dostal k výjezdům. V rychlosti to shrnu. Do doby 

vzniku tohoto článku jsme zasahovali u 45 událostí.  12 výjezdů bylo 

k dopravním nehodám, z toho byly dvě nehody s vážnými zraněními. Naše 

výjezdy souvisí přímo se záchranou 

lidského života, kdy se péče pacientům 

z hlediska technického a pomoci ZZS při 

ošetřování, dostane díky nám dřív. 

Dojezdové časy naší a profesionální 

jednotky tvoří rozdíl od 8 do 13 minut. A 

pro představu let vrtulníku Znojmo - Brno Dopravní nehoda Šafov 

 



se pohybuje obyčejně kolem 15 minut, podle klimatických podmínek. 

Každopádně nechám na Vašem úsudku, zda je to pro postižené přínosem. Čtyři 

další zásahy byly z důvodu výjezdu s AED (přímé ohrožení života, resuscitace).  

Z toho byl nejsložitější zásah ve Švýcarské zátoce a nepřístupnosti k pacientovi. 

Jedenkrát jsme pomáhali s transportem pacienta. Dvakrát jsme asistovali jako 

požární dohled. Zasahovali jsme u 10 požárů a jednoho taktického cvičení, které 

simulovalo požár lodě na Vranovské přehradě. Desetkrát jsme odklízeli 

popadané stromy, ale to bylo také z důvodu větrné smrště. A nakonec jsme 

pětkrát likvidovali obtížný hmyz. 

         

    

       

   

 

 

 

 

 

 

         Dopravní nehoda Vranov nad Dyjí 

V letošním roce jsme trochu omezili výcviky, ale to nejnutnější jsme si 

splnili. Absolvovali jsme celodenní výcvik ve vyprošťování v Šumné. Letos jsme 

se také zúčastnili jako čestní hosté na soutěži profesionálních hasičů ve 

vyprošťování osob z havarovaných vozidel, která se konala ve Znojmě. Naše 

jednotka ve složení (Ferkovič, Král, Lálka, Zezula) se mezi 8 profesionálními 

jednotkami umístila na krásném 5. místě z 9 soutěžních družstev. Příští rok se 

samozřejmě zaměříme více na výcvik, neboť máme i nové členy, a ty bude 

potřeba také proškolit.  

V příštím roce, samozřejmě kromě akcí SDH, bychom Vás rádi pozvali na den se 

Šumenskými hasiči -   žehnání „nové“ cisterny, žehnání a prohlídku naší hasičské 

zbrojnice, techniky a naší práce, zhruba v období kolem sv. Floriána (začátkem 

května). Určitě Vám dáme včas vědět, kdy se akce bude konat.  



Vždycky bylo, je a bude hlavním cílem včas pomoct lidem, kteří bojují o život, o 

své blízké nebo svůj majetek. A uděláme pro to maximum.  

 „Nebojte se postavit za to, čemu věříte, i kdybyste za tím měli stát sami“. 

A jelikož už se blíží vánoční čas a Nový rok, tak Vám všem přeji všechno nejlepší 

do nového roku, hodně zdraví a osobní spokojenosti.  

              Lukáš Ferkovič, DiS., velitel jednotky SDH obce Šumná 

 

Zpráva o výjezdech jednotky SDH Šumná za rok 2022 

13. 01. 09:09  Vranov nad Dyjí – dopravní nehoda 

25. 01. 11:19 Milíčovice – dopravní nehoda 

31. 01. 12:23 Milíčovice – požár dílny a rodinného domu 

17. 02 07:47 Lesná – asistence ZZS, AED 

18. 02. 14:03 Štítary – technická pomoc, strom na střeše RD 

14. 03.  20:20 Hostim – dohled požářiště 

23. 03. 14:24 Šumná – dopravní nehoda 

01. 04. 23:13 Lesná – požár, průmyslová budova JatPek 

02. 04. 00:53 Štítary, pláž – požár hotelu M, planý poplach 

08. 04. 19:29 Hluboké Mašůvky – dohled požářiště 

20. 04. 23:33 Lesná – požár, nehlídané ohniště 

25. 06. 09:42 Štítary – asistence ZZS, AED 

01. 07. 19:25 Štítary – technická pomoc, strom ve vozovce 

01. 07. 23:24 Horní Břečkov – technická pomoc, strom ve vozovce 

12. 07. 09:38 Šumná – technická pomoc, vosí hnízdo 

15. 07. 10:50 Šumná – technická pomoc, vosí hnízdo 

24. 07. 20:29 Zálesí – dopravní nehoda 

25. 07.  14:47 Šumná – požár porostu, strouha 

25. 07. 15:39 Štítary – asistence ZZS, AED 

27. 07. 20:29 Zálesí – dopravní nehoda 

28. 07. 17:53 Štítary – technická pomoc, transport pacienta pro ZZS 

29. 07. 13:24 Vranov nad Dyjí – ostatní pomoc, požární asistence 

29. 07. 19:17 Podmyče – dopravní nehoda 

30. 07. 09:21 Vranov nad Dyjí – ostatní pomoc, požární asistence 

06. 08. 10:01 Bítov - dopravní nehoda 

15. 08. 11:23 Šafov – dopravní nehoda 

18. 08. 18:30 Štítary – technická pomoc, strom přes vozovku 



18. 08. 18:58 Štítary – technická pomoc, strom přes vozovku 

31. 08. 17:20 Šumná – technická pomoc, včelí roj 

04. 09. 16:52 Šumná – technická pomoc, vosy 

14. 09. 14:38 Vracovice – dopravní nehoda 

22. 09. 10:25 Vranov nad Dyjí – taktické cvičení, požár výletní lodi-pláž 

23. 09. 10:37 Zálesí – požár, harvestor 

04. 10. 11:29 Bítov – ostatní pomoc, odstranění hmyzu 

08. 10. 11:49 Chvalatice – dopravní nehoda 

12. 10. 16:51 Lesná – požár, tlaková láhev 

23. 10. 16:40 Vranovská Ves – dopravní nehoda 

28. 10. 06:59 Vracovice – dopravní nehoda 

01. 11. 18:51 Boskovštejn – technická pomoc, AED 

10. 11. 06:09 Chvalatice – požár, kolo tahače 

28. 11. 17:12 Lukov – technická pomoc, AED 

02. 12. 17:11 Citonice – dopravní nehoda 

 

 

 

Mladí hasiči opět soutěžili 

 Zdravím Vás všechny čtenáře Šumenského zpravodaje. Pokusím se navázat 

na článek z jarního zpravodaje. Po první letošní soutěži v požárním útoku ve 

Slatině, jak jsem již psal, se naši mladí hasiči zúčastnili i s nováčky v družstvu, 

dalších sedmi soutěží. Před každou soutěží probíhaly intenzivní tréninky, při 

kterých některým trenérům doslova vypadávaly vlasy (ještě, že jich mám tolik). 

Ve velké konkurenci družstev z mnoha obcí se na každé soutěži naše děti vždy 

se ctí a s plným nasazením pokoušely o co nejlepší umístění, a za to jim patří 

veliké poděkování. V letošním roce jsme se dočkali velice podařené soutěže u 

nás v Šumné. Ta se konala na nově vybudovaném povrchu pro naši základnu na 

lesním hřišti. Než se pustím do výčtu všech soutěží, chtěl bych touto cestou 

poděkovat všem, jak dospělým, tak i mladým hasičům, kteří nám s touto 

stavbou pomohli, ať už materiálně, technikou (jak strojní, tak i ruční), svým 

umem, silou, ale hlavně časem, který si udělali. Samozřejmě patří dík i jejich 

rodinám, které je uvolnily a podpořily v jejich bohulibé činnosti.                                                    

„ DÍKY, PŘÁTELÉ, DOBRÁ PRÁCE“, jak říká jeden nejmenovaný hasič. 

 

 A konečně, poté, co jsme se poplácali po ramenou, se vrátíme zase k dětem 

a jejich výkonům.    



18. června 2022  
14. ročník soutěže „O pohár starosty obce Tasovice“ požárním útoku. 
Mladší družstvo z 15-ti družstev: 
6. místo s časy 1. pokus 20:21s, 2. pokus 30:61s.  
Starší družstvo z 15-ti družstev: 
14. místo s časy 1. pokus “N“, 2. pokus 26:54s.  
 
9. července 2022 
Soutěž o pohár starosty městyse Vranov nad Dyjí v požárním útoku. 
Mladší družstvo z 13-ti družstev: 
5. místo s časy 1. pokus 19:50s, 2. pokus 20:46s. 
Starší  družstvo z 13-ti družstev: 
8. místo s časy: 1. pokus 20:51s, 2. pokus 21:89s. 
 
13. srpna 2022   
Soutěž o pohár starosty městyse Lukov v požárním útoku. 
Mladších družstvo z 6-ti družstev: 
3. místo s časy 1. pokus 20:57, 2. pokus 21:51s. 
 
20. srpna 2022 
Noční požární útok ve ztížených podmínkách, soutěž SDH Vranovská Ves v požárním 
útoku. Vítězi byli všichni účastníci, kteří uhasili pochodně. 
 
3. září 2022   
Soutěž SDH Jevišovice v požárním útoku.  
Mladší družstva z 10-ti družstev:  
3. místo s časy 1. pokus 20:76s, 2. pokus 21:12s. 
7. místo s časy 1. pokus 46,02s, 2. pokus 31,02s. 
Starší družstvo z 11-ti družstev: 
7. místo s časy 1. pokus 20:55s, 2. pokus 41:73s. 
 
10. září 2022 
„O posvícenský pohár obce Šumná“ soutěž v požárním útoku. 
Mladší družstva z 5-ti družstev: 1. místo s časem 19:63s,  

               5. místo s časem 24:28s. 
Starší družstvo z 6-ti družstev: 5. místo s časem 17:16s. 
 
17. září 2022 
„Memoriál Pavla Fialy“  soutěž SDH Vranovská Ves v požárním útoku. 
Mladší družstva z 10-ti družstev:  
3. místo s časy 1. pokus 23:79s, 2. pokus 20:07s, 
8. místo s časy 1. pokus 31:20s, 2. pokus “N“.  
Starší družstvo ze 7-mi družstev:  
5. místo s časy 1. pokus 18,37s, 2. pokus 17,78s. 



Po poslední soutěži následovala menší pauza zaplněná pracemi v šumenské 

hasičské zbrojnici, ale začátkem listopadu jsme zase tréninky spustili.  Na 

začátku prosince nás čeká ještě rozloučení se sezónou a dle přihlášených třeba 

i sálová kopaná 17. prosince v Hostimi.  

Děkujeme za přízeň a přejeme všem příjemné svátky a do Nového roku hodně 

zdraví a pohody. 

               Lukáš Držmíšek, vedoucí kolektivu mladých hasičů 
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Z naší školy                                                                

 
Lampiónový průvod 

 Letošní podzimní prázdniny byly zpestřeny díky podnětům našich 

spoluobčanů lampiónovým průvodem. V dušičkovém období, kdy se večery 

značně prodlužují na úkor denního světla, kdy spadané listí jde ruku v ruce se 

sychravým počasím a teplota teploměru se pomalu, ale jistě přibližuje k bodu 

mrazu, je příhodné zapálit svíčky v lampiónech. Ve středu v podvečer se 

opravdu nečekaný počet dětí, jejich rodičů a prarodičů sešel před kulturním 

domem. Jakmile se sešeřilo, obcí se rozezněly zvony a dlouhé procesí 

s rozsvícenými lampiónky se vydalo oklikou přes celou naši obec směrem ke 

škole. Na školní zahradě bylo připraveno něco teplého na zahřátí jak pro děti, 

tak i pro dospělé, každý si mohl opéct špekáček, nebo se u ohýnku alespoň 

ohřát. Největším lákadlem pro děti bylo psaní přáníček, které si pak mohly 

přivázat na balónky naplněné heliem. Pak už stačilo jen odříkat kouzelnou 

básničku a balónek s přáníčkem vypustit směrem k hvězdné obloze, aby se pak 

přání mohla vyplnit. 

Leť balónku do nebes, moje přání s sebou nes, 

až se ztratíš z očí světu, splní se ti v cukuletu. 

 

 

Slavnostní rozsvěcení vánočního stromu a jarmark 

 První adventní neděli 

v podvečer ožilo prostranství 

kolem kostela. Za soumraku 

žáci prvního stupně zazpívali 

vánoční písně a jejich 

vystoupení bylo obohaceno 

vystoupením ukrajinských dětí, 

které také zazpívaly tři 

ukrajinské vánoční písně. Po 

slavnostním projevu starosty 

obce a otce Marka se celá 

vesnice ponořila do tmy.  



Za zvuku kostelního zvonu se opět po 

roce rozsvítil velký vánoční strom, 

který bude večer co večer, od 

soumraku do úsvitu svým svitem 

připomínat adventní a vánoční čas. 

Součástí tohoto slavnostního 

podvečera byl jarmark, kde žáci 

prodávali své vánoční výrobky za 

symbolickou cenu. Výtěžek 

z jarmarku bude uložen v SRPŠ a 

využije se pro potřeby žáků. Pro ty, 

kterým byla zima, bylo určeno 

občerstvení v podobě dětského 

punče a svařeného vína pro dospělé a k dispozici bylo i něco dobrého na zub – 

perníčky, které pekli žáci a jiné dobroty, které napekli a věnovali příznivci naší 

školy. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



Sběr žaludů 

 V naší škole se pouze 

neučí dle školního rozvrhu. 

Čas od času je výuka 

zpestřena nějakým projektem 

na dané téma, kde se prolnou 

mezipředmětové vztahy a 

výuka je krom pobírání 

vědomostí zaměřena na 

praktičnost. Neodehrává se 

pouze na půdě školy, ale i 

v jiném příhodném prostředí. 

Letošní rok hodně pršelo, a to 

bylo přínosem pro přírodu, 

která se pak odměnila velkým 

množstvím plodů. Proto byla 

naše škola oslovena 

zaměstnanci Lesů ČR, 

abychom se zapojili na sběru žaludů. Nasbírané plody pak budou určeny pro 

pěstování nových stromečků, které se pak vysadí do přírody. Samozřejmě jsme 

toho využili a pod vedením pana učitele Sklenáře vyrazila celá škola sbírat 

žaludy. Zaměstnanci LČR připravili pro všechny sběrače sladkou odměnu. Po 

důsledném převažování nasbíraných plodů byli za nejlepší sběrače vyhlášeni 

žáci 7. ročníku.  

 

Kroužky pro děti 

 Aby se děti po vyučování nenudily, jsou pro ně k dispozici volnočasové 

aktivity v podobě kroužků. Tyto kroužky jsou zřizovány pod hlavičkou Střediska 

volného času ve Znojmě a naše škola zajištuje prostory, kde mohou být 

realizovány. Tento školní rok mohou děti navštěvovat tyto kroužky: 

RUKODĚLNÝ            pod vedením Jitky Heverové 

SPORTOVNÍ HRY  pod vedením Petra Sklenáře 

KERAMIKA   pod vedením Pavla Kučery 

VÝTVARNÝ   pod vedením Lenky Voříškové 

TAEKWONDO      pod vedením Václava Hrubého 



 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Musíme také zmínit kroužek Mažoretky Šuměnky, jehož členky pracují a 

reprezentují naši školu a obec pod záštitou Sportovního klubu Šumná. 



Exkurze do Prahy 

 Začátkem listopadu se žáci druhého stupně v rámci projektu ,,Praha – 

hlavní město ČR“ vydali do naší metropole - Prahy. Exkurzí je provázela 

průvodkyně CK Nova paní Vančurová, která žákům ukázala nejzásadnější 

pražské památky a vše doplnila poutavým vyprávěním. Žáci si prošli Prahu od 

Strahovského stadionu, přes Petřín, Pražský hrad, Nerudovu ulici, Staroměstské 

náměstí až na Václavské náměstí k soše Sv. Václava.  
 

 

Následující den po poznávacím zájezdu si žáci prošli vědomostním testem o 

našem hlavním městě, ve kterém obstáli téměř všichni na výbornou.  

            Mgr. Lucie Stehlíková 

  

 
 

 



 

 

 



Naši noví žáci z Ukrajiny  

V březnu loňského roku přišlo do naší školy v důsledku války na Ukrajině cca 30 

dětí z Ukrajiny. Většina z nich téměř neuměla česky. První měsíc probíhal 

adaptační kurs češtiny, během dalšího měsíce byli ukrajinští žáci integrováni do 

tříd mezi naše žáky. Během srpna se většina ukrajinských žáků zúčastnila 

intenzivního desetidenního kurzu češtiny. Po jeho absolvování děti obdržely 

jazykový certifikát a můžeme říct, že všichni žáci česky rozumí a většina z nich 

se česky i domluví. V září s námi zahájilo nový školní rok 20 ukrajinských žáků, 

kteří se plnohodnotně zúčastňují výuky, která je pro ně doplněna hodinou 

českého jazyka navíc. Koordinátorkou mezi školou a ukrajinskými dětmi je paní 

Žeňa Albinská, která ve škole zároveň pracuje jako asistentka. Škola 

spolupracuje i s rodiči ukrajinských dětí. V listopadu proběhla schůzka, kde jim 

byly předány informace o průběhu vzdělávání jejich dětí. Ukrajinští žáci se 

plnohodnotně zúčastňují všech akcí pořádaných naší školou a široká veřejnost 

je mohla vidět při jejich vystoupení na první adventní neděli, kdy zapívali tři 

ukrajinské písně pod vedením paní Albinské.  

                Mgr. Hana Stärzová, učitelka 

 

 

 

 

 

 

 



Z farnosti                                                                      

 
Z hodiny náboženství 

Při vyučování náboženství starších dětí ve škole na Šumné jsme si letos 

také v jedné hodině vyprávěli o novém blahoslaveném Carlovi Acutisovi. Děti 

jeho příklad velmi zaujal, vždyť jde 

téměř o našeho současníka. Tento 

patnáctiletý italský katolický chlapec, 

počítačový programátor zemřel v roce 

2006 a za blahoslaveného byl 

prohlášen v říjnu 2020. Za svůj krátký 

život dokázal udělat mnoho dobra a 

pochopit to nejdůležitější. Byl to kluk 

jako každý jiný a přece výjimečný. 

Zajímal se o vše dobré a dokázal se 

radovat z krásy stvoření i moderní 

techniky. Za vším ale viděl Boží 

blízkost. Díky tomu, že si brzy osvojil 

poctivý vztah k modlitbě, se promodlil 

natolik, že pochopil, co je skutečně podstatné – naplnit život láskou k Bohu a 

k bližnímu. Děti zaujalo vyprávění, jak hrál fotbal, jak se věnoval přistěhovalému 

cizinci a bezdomovcům, jak rád cestoval a vždy se neohroženě přiznal ke své 

víře.   

 Mě osobně však nejvíc zaujal konec jeho života. Když se u něj projevila 

zákeřná nemoc, která se prudce zhoršovala a směřovala ke smrti, neztratil nic 

ze svého nastavení srdce k dobrotě, lásce a k důvěře v Boha. Právě ve chvílích 

utrpení se totiž nejvíc ukáže, jak na tom jsme. V tu chvíli už člověk nic nehraje. 

Jedna zdravotní sestra vzpomínala, jak jej ošetřovala v nemocnici v posledních 

dnech před jeho smrti. Vždy když se ho na něco zeptala, dřív než odpověděl, tak 

se mile usmál. Přijde mi, že právě tomuto bychom se měli od něj naučit. Usmát 

se dřív než cokoliv řekneme. Nic to nestojí a může to hodně přinést. 

 P. Marek Dunda 



Ze Sportovního klubu                     

 
Úspěch našich mažoretek 

V sezóně 2021/2022 naše mažoretky nezahálely. Poctivě trénovaly a 

připravovaly se na soutěže, vyzkoušely si novou disciplínu flag (prapor). Děvčata 

vystupovala na dětském karnevalu, na zahradní slavnosti v domově seniorů ve 

Znojmě, na posvícení ve Vranově nad Dyjí. Zúčastnila se i několika 

nepostupových soutěží, odkud si přivezly medaile. Velice úspěšně si vedly ty 

nejmenší, které si přivezly hned několik zlatých medailí. 

Poprvé jsme také pořádaly kvalifikační kolo MČR, které se konalo ve Znojmě. 

Naše děvčata dala do toho vše a vybojovala si postup na Mistrovství Evropy, 

které se konalo v Novimgradu v Chorvatsku.  Zde získala titul první vícemistryně 

Evropy, a na Evropském poháru stříbrnou a bronzovou medaili. 

V létě mažoretky absolvovaly soustředění v Krkonoších v hotelu Kořínek, 

kam za námi přijela lektorka. Ta nás naučila nové prvky a pomohla nám 

dopilovat sestavu seniorek na světový pohár. Téma našeho soustředění bylo 

„MAFIÁNI“. Dívky plnily na dané téma různé úkoly, na konci je pak čekalo 

vyhodnocení. V rámci soustředění zavítaly také do jump arény v Liberci, kde si 

to všechny náramně užily. Hlavním cílem soustředění byla příprava na 

nadcházející MS v Praze. To se konalo na konci srpna. Našim největším 

úspěchem bylo třetí místo Barborky Petrové s náčiním flag /prapor/ a titul 

druhé vícemistryně světa. Z MS byl i přímý přenos na ČT sport, kde jste mohli 

vidět naše seniorky s miniformací POM.  

          Denisa Vybíralová 

 

Zveme vás na Novoroční procházku 

pro všechny, kteří si chtějí po silvestrovském veselí 

trošku protáhnout tělo a vyvětrat hlavu 

v neděli dne 1. ledna 2023 

sraz ve 13:00 hod. před kulturním domem 

Co přibalit? Teplé nápoje, něco na zub a hlavně dobrou náladu!!! 



Různé                
 

První soutěž, první medaile a pyšní trenéři 
 Když se sejde parta nadšenců do tohoto krásného sportu, která zároveň chce 

namotivovat a povzbudit své nováčky, vzniknou z toho samé skvělé nápady. 

Krásným příkladem byla tato přátelská soutěž, která se uskutečnila dne 28. 5. 

2022 ve znojemské tělocvičně. Z obyčejného nápadu vytvořit nějaký originální, 

zábavný nebo netradiční trénink, který jsme sdíleli se znojemskými trenérkami, 

vznikly regionální závody pro nováčky České taekwon – do asociace s názvem 

Turnaj tří škol. 

Za podpory školy So – San Znojmo a Hwa – Rang Jevišovice jsme nakonec 

dokázali vytvořit opravdu povedenou soutěž na profesionální úrovni. Zúčastnilo 

se celkem 35 závodníků z řad nováčku ze Šumné, Znojma a Jevišovic. Soutěžilo 

se ve dvou disciplínách – Tul (technické sestavy) a Matsogi (sportovní boj). Naše 

škola přijela v nejmenším počtu, avšak i přes velkou konkurenci se nám podařilo 

urvat pár cenných medailí: 

Adéla Tvrdá     1. místo sportovní boj 

Viktoria Motin  2. místo sportovní boj 

Luděk Chmel  2. místo sportovní boj 

Daniel Chmel 3. místo sportovní boj 

Ladislav Fukal 3. místo sportovní boj 

Marie Hochová 3. místo sestavy, 4. místo sportovní boj 

 Všem zúčastněným patří velký dík za ukázkovou reprezentaci naší školy a 

opravdové odhodlání nevzdávat se a pokračovat, ačkoliv to chvílemi bylo velice 

těžké. Na této soutěži jsme zjistili, kde jsou naše slabiny a kde je potřeba 

zapracovat, abychom se příště ukázali silnější a odhodlanější. 

 Kateřina Hetflaišová 

 

Jeden závodník, jedna medaile 

 29. 10. 2022 – 30. 10. 2022 se konala jedna z největších Taekwon-do soutěží 

v republice – Moravia Open Ostrava. Neoficiálně přezdívaná jako malé 

mistrovství Evropy. Do Ostravy se sjelo cca 400 závodníků z deseti států a 



jedním z nich byla i taekwondistka ze Šumné, Kateřina Hetflaišová. Při páteční 

registraci na soutěž padla hláška: „100% úspěch nebo 100% neúspěch“.  

A úspěch se dostavil, i 

přestože jsme byli nejmenší 

výpravou – jeden kouč a 

jeden závodník. Katka v 

silovém přerážení už při 

kvalifikaci dala jasně najevo, 

že si jde pro medaili. Po 

tuhém boji v přerážení 

pomocí různých technik 

vybojovala 3. místo i přes 

zranění nohy a získala 

respekt všech závodníků.  

Ve sportovním boji nechybělo moc a mohla být další medaile. Bohužel však 

došly síly a v boji o bednu získala medaili soupeřka ze Slovenska, Katka skončila 

čtvrtá. Získali jsme další zkušenosti a víme, na čem musíme dál zapracovat, aby 

šumenský oddíl byl nadále na vysoké úrovni jako ostatní kluby z celé Evropy.  

  

 

 

 

 

 

 

 

 

I malá škola Do-san Šumná má ve světě Taekwon-do silné jméno. 

     Zdeněk Rokos 



Pozvánky                  
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 
 

          

 

 

22. FATYMSKÝ PLES 

10. 2. 2023 v 19:30 v budově KD v obci Šumná 

* hraje kapela Víkend Hostěradice 

* bohatá tombola 

* ples v křesťanském duchu 

* vstupné 100 Kč 

* předprodej vstupenek 776 174 831 

Všechny srdečně zveme! 



  

 

   

 

                      Jubilanti 
      
      v roce 2022 dosáhli nebo dosáhnou 80 a více let 

   
94 let      86 let 
František Kašpar    Olga Dvořáková 

      Růžena Hanzelková 
93 let      Marie Foučková 
Marie Kochová 
       83 let 
89 let      Ludmila Pátková 
Františka Drtinová   Milan Hekrle 
Libuše Ševčíková    Eliška Rakowitzová 
 
88 let      81 let 
Žofie Tocháčková    Anna Kučerová 
Bohuslav Pátek 
       80 let 
87 let      Karla Valentová 
Marie Černá     Josef Král 
Pavlína Nekulová    Marie Holečková 

 

                    Všem přejeme hodně zdraví do dalších let 

 

 

 

http://www.google.cz/url?sa=i&rct=j&q=&esrc=s&source=images&cd=&cad=rja&uact=8&ved=0CAcQjRxqFQoTCJ_3hYmzlMkCFUM5FAodMQ0GRw&url=http://sdh-lysolaje.webnode.cz/oznameni/&bvm=bv.107467506,d.d24&psig=AFQjCNEdib8HUPmHk1Q78WRUoFm5fgDXKQ&ust=1447744576703634


V roce 2022 se v naší obci narodily tyto děti 
   

 
    Nela Otte  
    nar. 19.11.2021, 4330 g, 53 cm 
    matka: Eva Otte 
    otec: Vilém Otte 

 
 
 
 
 
 

Eliška Boháčová  

nar. 16.09.2022, 2840 g, 45 cm 

matka: Monika Boháčová 

otec: Petr Boháč 

 

 

 

                                                                          

Antonín Koriťák  
nar. 13.04.2022, 3170 g, 51 cm 
matka: Lucie Koriťáková 
otec: Zbyněk Koriťák 

 

 

 

 

Vendula Svitáčková  

nar. 10.05.2022, 3190 g, 47 cm  

Vilém Svitáček,  

nar. 10.05.2022, 3570 g, 50 cm 

matka: Markéta Svitáčková 

otec: Pavel Svitáček 

 

 



 
Kroužek Taekwon-do Šumná 
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